

Title (en)

DEVICE FOR RIPPING WOOD, AND PARTICULARLY LOGS.

Title (de)

HOLZSPALTGERÄTE, INSBESONDERE FÜR KLÖTZE.

Title (fr)

DISPOSITIF POUR FENDRE LE BOIS, ET NOTAMMENT DES BUCHES.

Publication

**EP 0134802 A1 19850327 (FR)**

Application

**EP 84900621 A 19840130**

Priority

FR 8301662 A 19830128

Abstract (en)

[origin: WO8402870A1] Electro-portable apparatus for ripping wooden logs. Behind the threaded rotary cone (9) there is arranged a fixed wedge (11) of which the lower ridge (12) is adapted to the upper portion of the log end to avoid the rotation of the latter. Furthermore, the upper shoe (17) located on the left when the cone (9) rotates "to the right", shears the wooden fibers which tend to resist between the two halves of the log at the end of the ripping operation. Application: ripping of logs in a proper and effort less way, directly in front of the fire place, even inside an apartment.

Abstract (fr)

Appareil électro-portatif, pour refendre des bûches de bois. Derrière le cône rotatif fileté (9) est disposé un coin fixe (11), dont l'arête inférieure (12) vient s'adapter sur la partie supérieure de l'extrémité de la bûche, pour éviter que celle-ci ne tourne. Par ailleurs, le sabot supérieur (17), situé à gauche lorsque le cône (9) tourne "à droite", cisaille les fibres de bois qui tendent à rester entre les deux moitiés de la bûche à la fin de l'opération de refendage. Application: possibilité de refendre les bûches, proprement et sans efforts, directement devant la cheminée, même dans un appartement.

IPC 1-7

**B27L 7/00**

IPC 8 full level

**B27L 7/00** (2006.01); **B27L 7/04** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B27L 7/04** (2013.01)

Cited by

DE102021112730A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE GB LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 8402870 A1 19840802**; DE 3463739 D1 19870625; DK 463584 A 19840927; DK 463584 D0 19840927; EP 0134802 A1 19850327;  
EP 0134802 B1 19870520; FI 843633 A0 19840918; FI 843633 L 19840918; FR 2540031 A1 19840803; FR 2540031 B1 19871023;  
JP S60500330 A 19850314; NO 843874 L 19840927

DOCDB simple family (application)

**FR 8400020 W 19840130**; DE 3463739 T 19840130; DK 463584 A 19840927; EP 84900621 A 19840130; FI 843633 A 19840918;  
FR 8301662 A 19830128; JP 50070084 A 19840130; NO 843874 A 19840927